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 Justerat: 27 mars 2008 

  

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

 

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m)  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Bo Holmberg (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Tf exploateringsdirektör Gunnar Jensen och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren från roteln Thord Swedenhammar. 

 



  

 § 32 

Minskade utsläpp av växthusgaser i Stockholms stad år 2015. Remiss 

Dnr E2008-007-00039 

Protokollsutdrag 

 

Exploateringskontoret hade den 13 februari 2008 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 

ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

 Exploateringsnämnden anser remissen besvarad med kontorets utlåtande. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) yrkade bifall till förslag som redovisas 

i bilaga Q1. 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga Q2. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) yrkade bifall till förslag till återremiss som 

redovisas i bilaga Q3. 

 

Yrkandet om återremiss och beslut i denna del 

Ordföranden Joakim Larsson (m) upptog först yrkande från ledamoten Ann-

Margarethe Livh (v) att återremittera ärendet. Vid propositioner på bifall respektive 

avslag till detta yrkande fann ordföranden att nämnden beslutar avslå yrkandet om 

återremiss. Nämnden hade därmed beslutat att avgöra ärendet i dag. 

 

Reservation i denna del 

Mot det beslutet reserverade sig ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning 

till sitt yrkande om återremiss i bilaga Q3. 

 

 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslöt därefter och efter propositioner på övriga framställda 

yrkanden, enligt kontorets förslag: 

 

 Exploateringsnämnden anser remissen besvarad med kontorets utlåtande. 

 

Reservationer 

Mot beslutet reserverade sig vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) med 

hänvisning till sitt yrkande i bilaga Q1. 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt 

yrkande i bilaga Q2. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaryttrande gavs av ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) enligt bilaga Q2. 

 

 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

Rätt utdraget intygar: 

 



  

Tillhör § 32, bilaga Q1 

 

 

Exploateringsnämnden 

2008-03-13 

 

Tillhör ärende 32 

 

Minskade utsläpp av växthusgaser 

 

Mirja Räihä Järvinen m fl (s) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att delvis bifalla kontorets förslag till beslut, 

 

att därutöver anföra följande: 

 

Vi vet att åtgärderna sannolikt blir både svårare och kostsammare ju lägre nivå vi har 

vid utgångsläget. Därför bör också målsättningarna för minskningsarbetet ha en 

avtagande kurva och hastigheten bör alltså vara högre i början av scenariot. 

 

Målsättningar är en nödvändig utgångspunkt för arbetet med att analysera och utvärdera 

tänkbara åtgärder, men de bör vara så öppna som möjligt i den första fasen och därför 

borde fler scenarier ha ingått i arbetet. Förslagsvis ett alternativ om 2,5. Det hade varit 

bra att ha en tydligare bild av vilken typ av åtgärder som krävs för olika scenarier för att 

på så sätt kunna bilda sig en uppfattning av vad som var den lämpligaste nivån. 

 

Nu har, i en slags ”feedback”, kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges 

föredragande bestämt utgångspunkten för utredningens arbete, vilket i sig är olyckligt. 

Det hade varit intressant att se vad en mer förutsättningslös utredning hade kommit fram 

till. När man nu ligger 100 000 ton under vad man ändå tror skulle vara en rimlig 

utveckling gör att ett ambitiösare mål borde ha kunnat formuleras. 

 

 



  

Tillhör § 32, bilaga Q2 

 

 

Exploateringsnämnden  

2008-03-13 

 

Tillhör ärende 32 

 

Minskade utsläpp av 

växthusgaser i Stockholms stad 

år 2015 

 

Emilia Hagberg (mp) 

Torkel Tigerschiöld (mp) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  som svar på remissen svara följande: 

 

Miljöförvaltningen förslag på åtgärder mot utsläpp av växthusgaser visar att det finns 

stor potential att minska koldioxidutsläppen. Med den ökade kunskapen och 

medvetenheten om att utsläppen globalt måste minskas snabbare och kraftigare än 

tidigare är målsättningen om 3,0 ton/capita och år till 2015 inte tillräckligt. Programmet 

bör omarbetas utifrån en målsättning på 2,0 ton/capita. 

 

Miljöpartiet vill att Stockholms ska vara fossilbränslefritt 2030 och det kräver än högre 

ambitionsnivå. Då bör minskningstakten vara högre från början.  

 

Beräkningsgrunden måste omfatta en större del av de utsläpp som stockholmarna gör, 

såsom konsumtion och utsläpp som görs utanför kommunens gränser såsom flygresor 

och konsumtion av varor. 

 

Precis som Miljöförvaltningen lyfter fram så har exploateringsnämnden stora 

möjligheter att styra energiåtgången i nya byggnader genom att ställa krav på att endast 

lågenergihus uppförs.  Transportbehovet i nya bebyggelser kan också styras genom att 

stimulera till minskade transporter och alternativ till egen bil, genom t ex 

bilpoolslösningar. Detta saknas i programmet. En offensivstadsplanering och 

parkeringspolitik som stimulerar gående, cykel och kollektivtrafik ligger i högsta grad i 

exploateringsnämndens område. 

 

Ett annat område är att kräva att transporter till byggarbetsplatser i sjönära lägen i högre 

utsträckning görs med båt. 

 



  

    Tillhör § 32, bilaga Q3 

 

 

    Exploateringsnämnden 

2008-03-13 

 

    Tillhör ärende 32 

 

    Minskade utsläpp av  

växthusgaser i Stockholms stad år  

2015. Remiss 

     

    Ann-Margarethe Livh (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Exploateringsnämnden beslutar 

 

att  återremittera ärendet, 

 

att  uppdra åt förvaltningen att redovisa ytterligare minst ett scenario på 2,0 ton Co2 

 ekv/capita per år.  

 

Utredningen visar på stora potentialer att minska koldioxidutsläppen i Stockholm. Det 

förs även fram i ärendet att Sverige och Stockholm har låga utsläpp i jämförelse med 

många andra länder. Anledningen till detta är att många klimatpåverkande aktiviteter 

inte räknas med, som konsumtionen av varor, transporter utanför kommunen och 

flygresor. Den ökande kunskapen och medvetenheten om att utsläppen globalt måste 

minskas både snabbare och kraftigare än tidigare gör att målsättningen om 3,0 

ton/capita och år till 2015 inte är tillräcklig. För att fortsätta vara i framkanten i 

klimatarbetet måste Stockholms nya klimatmål vara både offensiva och ha en noggrann 

uppföljning. Vi efterlyser konkreta och kraftiga åtgärder mot utsläpp av växthusgaser 

liksom högt ställda mål. Vänsterpartiet ser ingen anledning att vänta till 2050 med att 

göra Stockholm fossilfritt. 

 

 


